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ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-05-29  
 

Justerat: 2006-06-01 
 
 
…………………………..  …………………………. 
Agnetha Mbuyamba RBU  Jan Wihlborg IFS/CS 
 
  
 
Närvarande:  
Ledamöter: ordförande  Agnetha Mbuyamba  RBU 

Margareta Lilliestråle FA 
   Jan Wihlborg IFS/CS  

Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  

 
Frånvarande:   Anita Åkerhielm  HiS 

Åsa Borgström  NHR 
 
Sekreterare:   Solveig Blid   
       
Tjänstemän: programchef  Anna-Lena Christensson  
  enhetschef  Love Larsson 
  programchef  Anders Lindgren 
  biståndshandläggare  Pia Davidsson 
  samordnare  Kerstin Lindberg 

  
Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linné kl.13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Agnetha Mbuyamba öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. Inga övriga frågor anmäldes.  
 
Samtliga frågor skrivs i protokollet i den ordning de behandlades på mötet. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Jan Wihlborg utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba justera dagens 
protokoll.  

 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 
2006-06-01 efter kl 10.00.  
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§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-05-04 godkändes och lades till handlingarna. 
 
§ 6. Projektansökan om Gruppverksamhet för barn till föräldrar med psykisk ohälsa 
Anna-Lena Christensson redogjorde för projektansökan till länsstyrelsen. Ansökan omfattar 
förslaget att starta gruppverksamheter för barn till föräldrar med psykisk ohälsa. Kontakt ska 
tas med barnen genom föräldrarna, som måste godkänna att deras barn deltar i verksamheten. 
Grupperna ska ha olika innehåll beroende på barnens olika behov och åldrar, men ha teman 
kring att växa upp i hem med förälder med psykisk ohälsa. Två projektledare ska enligt 
förslaget anställas för att under ett år bygga upp gruppverksamheterna. 

 
Handikapprådet stödjer förslaget. (RSMH:s ledamot stödjer förslaget förutsatt att Susanne 
Osten leder projektet i stället för de två projektledarna)  

 
§ 7. Om Stödcentrum för unga brottsoffer 
Anna-Lena Christensson redogjorde för en kommande remiss angående fortsatt finansiering 
av verksamheten vid Stödcentrum för unga brottsoffer, en verksamhet för unga brottsoffer 
(upp till 21 år). Hittills har verksamheten finansierats av PreCens. I förvaltningens förslag ska 
verksamheten i fortsättningen finansieras genom att de fem innerstadsdelarna bidrar med 200 
tkr vardera.  
 
Handikapprådet stödjer förslaget med fortsatt finansiering av verksamheten. 

 
§ 7. Angående sysselsättning personkrets 3 (bordlagd fråga) 
Love Larsson och Agnetha Mbuyamda redogjorde för aktuella tankar på sysselsättning för 
målgruppen. 
 
Det finns för närvarande en grupp bestående av Love Larsson, Agnetha Mbuyamba och 
Renée Höglin från RBU och Anders Boman, som varit med om att starta Fryshuset. De 
arbetar utifrån att det ska vara meningsfull sysselsättning och att det ska byggas upp en 
stödfunktion som sedan arbetar med att närma sig arbetsmarkanden och det privata 
arbetslivet. Målgruppen kräver mycket anpassning och det finns en stor utvecklingspotential. 
Iden är att utgå från Fryshusets verksamheter och där hitta möjliga arbetsuppgifter att 
utveckla och anpassa till målgruppen. Ett möte ska hållas den 1 juni tillsammans med en 
person från Försäkringskassan. Allmänna Arvsfonden har visat intresse av att stödja iden 
utifrån vissa premisser, bl.a. att staden är med som intressent. Då underlaget troligen är för 
litet för en stadsdel ska kontakt tas med Katarina-Sofia stadsdelsnämnd för eventuell 
delaktighet. 
 
§ 9. Insatser för barn i särskolan (från aktivitetslistan) 
Kerstin Lindberg, samordnare för de fem innerstadsdelarna redogjorde för situationen för  
barn i särskolan i stadsdelen.  
 
Sedan 2005-07-01 har stadsdelförvaltningarna ansvaret för särskoleverksamheten för barn 
från 6 år till och med högstadiet. Ansvaret har tidigare legat hos utbildningsförvaltningen. 
Kvar på utbildningsförvaltningen är mottagande-teamet, som beslutar om rätten till att bli 
mottagen i särskolan och om den behovsgrupp som ska följa eleven. Utredning görs av flera 
olika yrkeskategorier. Till varje behovsgrupp följer en skolschablon. 
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Föräldrarna avgör om barn som uppfyller kriterier för att få bli mottagna i särskola ska gå i 
särskola eller inte. Kerstins uppgift är att informera föräldrar om särskolan, diskutera fram bra 
lösningar för det enskilda barnet, undersöka vilka skolor som passar vilket barn m.m. samt se 
på särskolans långsiktiga utveckling. 
 
På Östermalms finns en särskolegrupp på Hedvig Eleonora skola för barn som har autism med 
utvecklingsstörning och en samundervisningsgrupp på Gärdesskolan, där 13 av 14 elever 
tillhör särskolan.  
 
Kerstins uppfattning är att föräldrar överlag är väl införstådda med barnens behov av särskola, 
och många uppfattar särskolan individbaserade mål som något bra för sina barn. 
 
Det finns ofta inte underlag för bra verksamhet för barnen i målgruppen, i en stadsdel därför 
arbetar de fem innerstadsdelarna tillsammans med denna uppgift. För barn med mycket 
speciella behov finns bara någon enstaka lämplig skola i staden. För en del barn finns behov 
av både skola och boende, vilket då ibland måste sökas utanför staden.  
 
Kerstin berättar att i södra Stockholm screenas barnen när det gäller autism redan på 
Barnavårdscentralen, för att upptäcka behov så tidigt som möjligt. På BB erbjuds screening 
när det gäller hörselskada.  

 
Handikapprådets ledamöter betonar vikten av att ge barnen rätt insatser i ett så tidigt skede 
som möjligt, för att uppnå bästa möjliga resultat. 

 
§ 14. Dagordningen till handikapprådet ( se även § 14 nedan) 
Vad gäller rådets önskemål till nämnden om att få ha fler möten än en gång per månad, 
redogjorde Anna-Lena Christensson för nämndens svar, som är att nämnden anser de redan 
inplanerade mötena, som är 11 st för 2006, är tillräckligt många. Enstaka ytterligare 
sammanträden kan motiveras i samband med tertialrapporter eller vp/vb.  
 
§ 10. Barnfrågor – Skolskjutsar (bordlagd fråga) 
Frågan bordlades. 
 
§ 11. Förändring av verksamheten inom utförardelen på Enheten för personer med      
       funktionsnedsättning 
Love Larsson redogjorde för kommande förändring: 
Eftersom gruppchefen som har ansvarat för utförardelen vad gäller barn kommer att gå i 
pension första juli kommer den verksamheten att läggas under gruppchefen som ansvarar för 
den personliga assistansen. Det innebär att det blir två gruppchefer på utförarsidan, en för 
barn- och vuxenverksamheten och en för gruppbostäderna. (bilaga, skiss på ny organisation) 
   
§ 12. Information till personer med funktionsnedsättning 
Love Larsson redogjorde för att det måste sökas nya vägar för att ge information till enhetens 
målgrupp. Det ska finnas broschyrer om verksamheten på Barnavårdcentraler, på 
Vårdcentraler, det ska finnas aktuell, bättre och interaktiv information på hemsidan, 
ansökningsblanketter om insatser m.m. När en person kommer till enheten och ansöker om 
färdtjänst informeras den om övriga insatser som kan ansökas om. Det är välkommet med 
idéer om hur information om verksamheten kan spridas.  
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§ 13. Information om det nystartade bedömningskansliet för personer med 
funktionsnedsättning 
Love Larsson informerade om bedömningskansliet. 
 
En del insatser som ges enligt LSS ges via nivågradering av den enskildes behov. Medel 
tilldelas i dessa fall från stadsledningskontoret enligt schabloner utifrån nivågraderingen. Det 
har tidigare funnits en kostnadsdrivande effekt i detta system, på så sätt att enskilda 
tjänstemän har kunnat placera klienter i en högre behovsnivå än som varit adekvat utifrån 
funktionsnedsättningen, och därigenom fått mera medel från stadsledningskontoret. Det har 
nu bestämts från centralt håll i staden att det ska finnas ett centralt bedömningskansli, som ska 
börja göra bedömningar från hösten 2006. Detta för att få en samlad bedömning av brukarnas 
behov, och större ”rättvisa” mellan stadsdelarna. 
 
§ 14. Dagordningen till handikapprådet 
Margareta Lilliestråle och Agnetha Mbuyamba kommer framöver att inför sammanträdena gå 
igenom föreslagna punkter och göra en prioritering av vilka punkter som ska tas med på 
dagordningen. Punkter som är av stor vikt och inte kan tas med på närmaste möte förs upp på 
aktivitetslistan. Solveig Blid mailar förslag på punkter i god tid till Margareta och Agnetha.  
 
§ 14. Planärenden 
Anders Lindgren redogjorde för följande ärenden: 
• Remiss av SL:s utbudsplan.  
 
Handikapprådet framförde önskemål om att SL ska se över busshållplatser som är placerade i 
närheten av korsningar och som medför tvära vänstersvängar för bussen. Sådana svängar 
kan innebära plötsliga inbromsningar och medföra problem för personer med rörelsehinder 
eller nackskador. Körsättet försvårar också för personer med funktionsnedsättning. 
 
• Remiss av förslag till ändring av parkeringsregler för dag- och nattservice,  
d.v.s. städning av gator på dagen eller natten. Städning på dagar vilket har prövats på en del 
ställen har visat sig bli dyrare. Städning kommer i huvudsak att göras nattetid. 
 
• Utvärdering har gjorts av 30-zoner och det har konstaterats att hastigheterna 
sänkts. 
 
• I Humlegården kommer plantering runt Linnéstatyn göras om enligt gamla 
ritningar, fler papperskorgar sättas ut och en ny belysningsplan ska genomföras. 
 
• Staden ska införa system med lånecyklar. För Östermalm är det aktuellt att 
bevilja bygglov för 10 cykelställ á 12 eller 18 cyklar.  
 
• En remiss kommer att göras av den fördjupade översiktsplanen för 
Nationalstadsparken. 
 
• Gustav Adolfsparken börjar tillgänglighetsanpassas och arbetet ska vara färdigt 
till hösten.  
 
Handikapprådet framhåller behovet av ordentlig städning i stadsdelen.  
 
§ 15. Ärenden till handikapprådet, i vilket skick- utkast/färdiga ärenden 
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(bordlagd fråga) 
Handikapprådet vill ha samtliga ärenden från förvaltningen i så tidigt skede som möjligt, för 
att kunna påverka innehållet i tjänsteutlåtanden och övriga ärenden.  

 
§ 16. Intryck från mötet med nämnden 2006-04-04 (bordlagd fråga) 
Rådet hade en kort diskussion om mötet med nämnden och hur följande möten kan läggas 
upp.  
 
§ 19. Rapport från konferens om rättssäkerhet för personer med funktionsnedsättning 
Pia Davidsson från Enheten för personer med funktionsnedsättning redogjorde för innehållet i 
Rättstrygghetskonferensen hon varit på. Fokus på konferensen var vuxna personer med 
utvecklingsstörning och/eller autismspektrumstörning. Arrangör var Studieförbundet 
Vuxenskolan tillsammans med Brottsofferjouren.  
 
Målet med konferens var att öka kunskapen om vilka brott som drabbar målgruppen. 
Målgruppen är mer sårbar och utsatt för risk att involveras i och utsättas för t.ex. bedrägerier 
och ekonomiska brott, sexuella övergrepp, häleri m.m. 25% av vuxna utvecklingsstörda 
bedöms vara utsatta för någon form av övergrepp. Målgruppen har svårare än andra att 
verbalisera vad de blivit utsatta för och bedöma innebörden av vad de utsatts för. De kan vara 
i beroendeförhållande till förövaren och inte kunna fly från övergreppet. Ett övergrepp tar sig 
ofta uttryck i aggressioner. Det händer att övergrupp leder till att personen får en psykos.  
 
§ 17. Medborgarförslag om organisation av handikappomsorgen (bordlagd fråga) 
I förslaget föreslår Per-Ola Larsson att stadsdelsförvaltningen ska göra om organisationen för 
personer med funktionsnedsättning så att alla personer med funktionsnedsättning, även med 
psykisk funktionsnedsättning, oavsett ålder, ska tillhöra samma avdelning/programområde 
inom stadsdelsförvaltningen.  
 
Diskussion följde om förslaget som ska diskuteras igen efter sommaruppehållet. Per-Ola 
Larsson vill att rådet får del av det tjänstutlåtande som kommer att skrivas i ärendet.  
 
Rådet tycker det är viktigt att ha brukarens bästa i fokus oavsett organisation. 
 
§ 18. Skrivelse till kommunstyrelsens handikappråd om socialt handikappade personer  
(bordlagd fråga, förslag från Per-Ola Larsson) 
Frågan bordlades. 
 
§ 20. Attityder – bemötande (bordlagd fråga) 
Frågan bordlades. 
 
§ 21. Aktivitetslistan – ta upp på följande möten (bordlagd fråga) 
Frågan bordlades. 
 
§ 22. Synpunkter/frågor kring info i utskicket (bordlagd fråga) 
Frågan bordlades. 
 
§ 23. Listan på inkommen info (bordlagd fråga) 
Frågan bordlades. 
 
§ 24. Övriga frågor 
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Inga övriga frågor 
 
§ 25. Avslutning 
Ordföranden tackade samtliga närvarande och önskade alla en trevlig sommar. 
 
Bilagor: 
Organisationsskiss 


